
PROTOKÓŁ Nr 6/2024 
z obrad VI sesji Rady Miejskiej Ruciane - Nida 

w dniu 26 sierpnia 2024 r. 
 

Obrady VI sesji rozpoczęły się 26 sierpnia 2024 r. o godz. 1500 i trwały do godz. 1630. Na 15 
radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w sesji uczestniczyło 13 (nieobecni radni: Jakub 
Lewandowski i Mariusz Paradowski). W sesji udział wzięli również pracownicy Urzędu Miasta i Gminy 
Ruciane–Nida oraz mieszkańcy Gminy (listy obecności stanowią Załącznik Nr 1 do protokołu). 
Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ruciane–Nida.  

Ad. 1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Miejskiej Ruciane–Nida. 

Otwierając obrady VI sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Agnieszka Kręciewska poprosiła wszystkich obecnych o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięci 
niedawno zmarłego radnego kadencji 2018-2024 – Romana Schramke.  

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

W celu stwierdzenia prawomocności obrad prowadząca obrady Agnieszka Kręciewska zwróciła 
się do radnych z prośbą o potwierdzenie obecności w systemie eSesja i stwierdziła, że na 15 radnych 
obecnych jest 13 (nieobecni radni: Jakub Lewandowski i Mariusz Paradowski), w związku z czym 
stwierdzono, że obrady są prawomocne. 

Ad. 3 Dokonanie zmian lub uzupełnień w porządku obrad. 

Nie wprowadzono zmian w porządku obrad i wyglądał on następująco:  

1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Miejskiej Ruciane–Nida. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Dokonanie zmian lub uzupełnień w porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida z 24 czerwca 2024 r. 
5. Przyjęcie protokołu z II nadzwyczajnej (V kolejnej) sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida  

z 5 sierpnia 2024 r. 
6. Podjęcie uchwał: 

1) Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2024 r.; 
2) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie dopłaty do Przedsiębiorstwa 

Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. z siedzibą w Rucianem-Nidzie na pokrycie straty bilansowej; 
3) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres do 3 
lat (cz. dz. o nr geod. 229/308 o pow. 11 m2, obr. Ruciane-Nida);  

4) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres do 3 
lat (cz. dz. o nr geod. 229/308 o pow. 20 m2, obr. Ruciane-Nida);  

5) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres do 3 
lat (cz. dz. o nr geod. 96/4 o pow. 180 m2 w m. Śwignajno); 

6) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ruciane-Nida (dz. o nr geod. 172/1 o pow. 7535 m2, obr. 
Ruciane-Nida);  



7) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (dz. o nr. geod. 
192/436 na dz. o nr geod. 192/438 w obr. Ruciane-Nida); 

8) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 
ratownika oraz kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 
Ruciane-Nida. 

7. Wnioski, informacje i oświadczenia radnych. 
8. Zapytania i wnioski mieszkańców. 
9. Odpowiedzi, wyjaśnienia, informacje. 
10. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida. 

 
Prowadząca obrady Agnieszka Kręciewska postanowiła, że w tym punkcie nastąpi uroczyste 

pożegnanie Pani Marioli Kowalskiej – dotychczasowej Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 im. K. I. 
Gałczyńskiego w Rucianem-Nidzie, która z końcem sierpnia odchodzi na zasłużoną emeryturę. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej i Burmistrz Piotr Feliński, w podziękowaniu za 30 lat pracy na 
stanowisku dyrektora szkoły, wręczyli Pani Kowalskiej bukiet kwiatów i dyplom uznania. Pani 
Dyrektor wyraziła swoją wdzięczność i podziękowała za dotychczasową współpracę. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida z 24 czerwca 2024 r. 
 

W głosowaniu jawnym imiennym Protokół z IV sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida z 24 

czerwca 2024 r. został zatwierdzony jednogłośnie (13 - za, 2 radnych nieobecnych). 
Imienny wykaz głosowania radnych nad przyjęciem protokołu z IV sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida  
z dnia 24 czerwca 2024 r. stanowi załącznik nr 2 pkt. 1 do protokołu. 
 
Ad. 5. Przyjęcie protokołu z II nadzwyczajnej (V kolejnej) sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida  

z 5 sierpnia 2024 r. 
W głosowaniu jawnym imiennym Protokół z II nadzwyczajnej (V kolejnej) sesji Rady Miejskiej 

Ruciane-Nida z 5 sierpnia 2024 r. został zatwierdzony większością głosów (12 - za, 1 – brak głosu, 2 
radnych nieobecnych). 
Imienny wykaz głosowania radnych nad przyjęciem protokołu z II nadzwyczajnej (V kolejnej) sesji Rady 
Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 5 sierpnia 2024 r. stanowi załącznik nr 2 pkt. 2 do protokołu. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwał: 

1) Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2024 r.; 
 

Projekt uchwały został uzasadniony przez Panią Skarbnik Wiolettę Jaworską-Bastek.  
Pozytywną opinię Komisji Ekonomiczno-Gospodarczej i Budżetu przedstawił przewodniczący komisji 
Jacek Małż. 
Uchwała Nr VI/24/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy na 2024 r. została przyjęta jednogłośnie (13-za, 2-radni 
nieobecni). 
Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 3 do 
protokołu. 

 
2) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie dopłaty do Przedsiębiorstwa 

Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. z siedzibą w Rucianem-Nidzie na pokrycie straty 
bilansowej; 
 

Projekt uchwały został uzasadniony przez Panią Skarbnik Wiolettę Jaworską-Bastek.  



Pozytywną opinię Komisji Ekonomiczno-Gospodarczej i Budżetu przedstawił przewodniczący komisji 
Jacek Małż. 
W trakcie dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: Radny Gracjan Januszkiewicz  i Burmistrz Piotr 
Feliński.  
Uchwała Nr VI/25/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wniesienie dopłaty do Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. z 
siedzibą w Rucianem-Nidzie na pokrycie straty bilansowej została przyjęta jednogłośnie (13-za, 2-
radni nieobecni). 
Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 4 do 
protokołu. 

 
3) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres 
do 3 lat (cz. dz. o nr geod. 229/308 o pow. 11 m2, obr. Ruciane-Nida); 

 
Projekt uchwały został przedstawiony i uzasadniony przez Panią Maję Kosiorek. 
Pozytywną opinię Komisji Ładu Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Turystyki przedstawił 
przewodniczący komisji Gracjan Januszkiewicz, apelując jednocześnie o zwrócenie uwagi właścicielom 
kiosków handlowych, aby zadbali o estetykę tych miejsc oraz zabezpieczenie ich  przed różnego rodzaju 
czynnikami atmosferycznymi.  
W trakcie dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał również radny Jacek Małż, pytając czy w razie 
ewentualnego przeniesienia targowiska w inne miejsce, umowy z osobami dzierżawiącymi grunty pod 
kioski handlowe na obecnym targowisku będą wypowiadane. Odpowiedzi udzieliła prowadząca obrady 
Agnieszka Kręciewska. 
Uchwała Nr VI/26/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres do 3 lat dot. cz. dz. o nr geod. 229/308 o pow. 
11 m2, położonej w obr. Ruciane-Nida, została przyjęta jednogłośnie (13-za, 2-radni nieobecni). 
Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 5 do 
protokołu. 

 
4) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres 
do 3 lat (cz. dz. o nr geod. 229/308 o pow. 20 m2, obr. Ruciane-Nida); 
 

Projekt uchwały został przedstawiony i uzasadniony przez Panią Maję Kosiorek. 
Pozytywną opinię Komisji Ładu Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Turystyki przedstawił 
przewodniczący komisji Gracjan Januszkiewicz. 
Uchwała Nr VI/27/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres do 3 lat dot. cz. dz. o nr geod. 229/308 o pow. 
20 m2, położonej w obr. Ruciane-Nida, została przyjęta jednogłośnie (13-za, 2-radni nieobecni). 
Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 6 do 
protokołu. 

 
5) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres 
do 3 lat (cz. dz. o nr geod. 96/4 o pow. 180 m2 w m. Śwignajno); 

 
Projekt uchwały został przedstawiony i uzasadniony przez Panią Maję Kosiorek. 



Pozytywną opinię Komisji Ładu Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Turystyki przedstawił 
przewodniczący komisji Gracjan Januszkiewicz. 
Uchwała Nr VI/28/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość – na okres do 3 lat dot. cz. dz. o nr geod. 96/4 o pow. 180 
m2, położonej w m. Śwignajno, została przyjęta jednogłośnie (13-za, 2-radni nieobecni). 
Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 7 do 
protokołu. 

 
6) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Ruciane-Nida (dz. o nr geod. 172/1 o pow. 7535 m2, obr. 
Ruciane-Nida); 

 
Projekt uchwały został przedstawiony i uzasadniony przez Panią Maję Kosiorek. 
Pozytywną opinię Komisji Ładu Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Turystyki przedstawił 
przewodniczący komisji Gracjan Januszkiewicz. 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał radny Jacek Małż. 
Uchwała Nr VI/29/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Ruciane-
Nida dot. dz. o nr geod. 172/1 o pow. 7535 m2, położonej w obr. Ruciane-Nida, została przyjęta 
większością głosów (12-za, 1- wstrzymujący się, 2-radni nieobecni). 
Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 8 do 
protokołu. 

 
7) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (dz. o nr. geod. 

192/436 na dz. o nr geod. 192/438 w obr. Ruciane-Nida);  
 

Projekt uchwały został przedstawiony i uzasadniony przez Panią Maję Kosiorek. 
Pozytywną opinię Komisji Ładu Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Turystyki przedstawił 
przewodniczący komisji Gracjan Januszkiewicz. 
Uchwała Nr VI/30/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (dz. o nr. geod. na dz. o nr geod. 192/438 w obr. 
Ruciane-Nida) dot. zamiany działki o nr geod. 192/436 na działkę o nr geod. 192/438, położonych w 
obrębie Ruciane-Nida, została przyjęta jednogłośnie (13-za, 2-radni nieobecni). 
Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 9 do 
protokołu. 

 
8) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika oraz kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu 
Gminy Ruciane-Nida. 

Projekt uchwały został uzasadniony przez Burmistrza Miasta i Gminy Ruciane-Nida – Piotra 
Felińskiego. 
Pozytywną opinię Komisji Ekonomiczno-Gospodarczej i Budżetu przedstawił przewodniczący komisji 
Jacek Małż. 
Uchwała Nr VI/31/2024 Rady Miejskiej Ruciane-Nida z dnia 26 sierpnia 2024 r. w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika oraz kandydata na strażaka 
ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Ruciane-Nida została przyjęta większością 
głosów (12-za, 1- brak głosu, 2-radni nieobecni). 



Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia w/w uchwały stanowi załącznik nr 2 pkt. 10 do 
protokołu. 

 
Ad. 7. Wnioski, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Radny Gracjan Januszkiewicz zgłosił wnioski i zapytania dot.: 
- remontu ulic w m. Ruciane-Nida w zakresie:  

 powiększenia parkingów – prosili o to mieszkańcy ul. Gwarnej; 

 parkowania samochodów na skrzyżowaniu ulic Gwarna i Kolejowa; 

 weryfikacji stanu studzienek i ich ewentualnego udrożnienia; 
 ewentualnej poprawy krawężnika przy wiacie śmietnikowej na ul. Polnej 3; 

 połączenia wykonywanego asfaltu z istniejącą drogą z kamienia zlokalizowaną za blokiem nr 3 
przy ul. Polnej oraz dojazdem do Rossmanna; 

 zabrudzenia istniejących ulic miasta spowodowane prowadzeniem prac na remontowanych 
ulicach; 

- nieodebranych odpadów komunalnych we wsi Karwica (co mają zrobić mieszkańcy); 
- zapadającego się chodnika/parkingu obok studzienki przy ul. Kolejowej 6 (znowu powstaje tam 
dziura); 
- terminu rozpoczęcia budowy boiska wielofunkcyjnego na stadionie MKS’u; 
- terminu wykonania III części ogrodzenia placu zabaw przy ul. Kwiatowej 14; 
- konserwacji placów zabaw na terenie miasta (zerwane śruby w hamakach, ruszające się ogrodzenia  
i barierki); 
- podlewania roślin posadzonych na terenie miasta. 
 
Radny Jan Małż zgłosił potrzebę umieszczenia krawężników przy wieży widokowej w Wojnowie  
z racji, że teren ten jest regularnie dewastowany poprzez parkujące tam samochody. Poruszył również 
temat zadaszenia śmietników przy budynku nr 21 w Wojnowie. 
 
Radny Adam Janus zapytał:  
- o remont ulicy Bocznej: czy oprócz nawierzchni ulicy będą wymieniane również krawężniki, ciąg 
pieszy i oświetlenie,  
- czy wpłynęły protesty dot. podpisania umowy na realizację I etapu zagospodarowania terenu po byłym 
tartaku, a mianowicie utworzenia plaży na działce nr 102 w Rucianem-Nidzie. 
 
Radny Jacek Małż: 
- poruszył temat remontu chodnika na ul. Guzianka,  
- przekazał informację od mieszkańców ul. Wiejskiej o tym, że niektóre osoby pływają skuterami 
wodnymi i motorówkami po zmroku oraz zaapelował, aby podjąć jakieś działania w celu zapobiegania 
takim sytuacjom. 
 
Radna Maria Murzyn poprosiła, aby oddelegować któregoś z pracowników urzędu w celu 
skonsultowania z mieszkańcami ul. Gwarnej 6 dojścia do śmietnika zlokalizowanego za blokiem nr 7 
przy tej samej ulicy. 
 
Radny Dariusz Vogel poruszył temat drogi do m. Warnowo i zapytał czy podjęte są jakieś działania  
w sprawie jej remontu czy wyrównania. 
 
Radny Paweł Grzyb zapytał w imieniu mieszkańców ul. Kwiatowej, czy po uruchomieniu tzw. 
„spinki”, ciepłownia Pana Siwika zapewni dostateczną ilość ciepła dla wszystkich mieszkańców miasta 



i jaka będzie jej efektywność oraz czy jest możliwość położenia wylewek (dróg i parkingów) między 
blokami nr 1, 3, 5 i 7 przy ul. Kwiatowej. 
 
Ad. 8. Zapytania i wnioski mieszkańców. 
 
Pan Tomasz Kowalewski poruszył następujące kwestie: 
- przypomniał temat dot. terenu wokół bloku przy ul. Kwiatowej 1 m.in.:  

 przestawienia istniejących suszarek bliżej bloku, w celu zaprzestania parkowania tam 
samochodów pod oknami mieszkań oraz  

 postawienia słupków na targowisku miejskim, ponieważ dotychczasowe stanowisko handlowe 
jest nadal rozstawiane blisko bloku, pomimo ustawionych tam donic z kwiatami; 

- zapytał czy istnieje możliwość częstszego niż dwa razy w roku wywozu odpadów 
wielkogabarytowych; 
- poruszył temat zabudowy śmietnika przy ul. Kolejowej (obok Ośrodka Zdrowia) i zamontowania w 
tym miejscu monitoringu; 
- poruszył temat udrożniania studzienek kanalizacji deszczowej w miejscach, gdzie są remontowane 
ulice i pozostałych; 
- poruszył temat ubytku (dziury) w parkingu na ul. Kolejowej; 
- poprosił o udzielenie informacji dot. funkcjonowania kotłowni przy ul. Szkolnej:  

 do kiedy będzie funkcjonować kotłownia zastępcza, 

 kiedy zostanie naprawiona, 
 kiedy zostanie wykonana spinka między kotłowniami, 

 czy cena energii pozostanie taka jak do tej pory. 
- poinformował, że jako Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej wystąpił do PEC Sp. z o.o. o rekompensatę 
za brak ciepłej wody i do tej pory nie uzyskał żadnej odpowiedzi, 
- udzielił wyjaśnień dot. sprawy sądowej, jaka była prowadzona z powództwa byłego prezesa spółdzielni 
Pana Leszka Marchlewicza, 
- poprosił o sprostowanie przez Radnego Miszczuka nieprawidłowych sformułowań, jakie 
wypowiedział na temat warunków zatrudnienia nowego prezesa spółdzielni NOWA. 
 
Ad. 9. Odpowiedzi, wyjaśnienia, informacje. 

Odpowiedzi na zgłoszone przez radnych i mieszkańców zapytania, wnioski i prośby udzielił 
Burmistrz Miasta i Gminy Ruciane-Nida – Piotr Ryszard Feliński i Radny Zdzisław Miszczuk. 
 
Zamykając dany punkt porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Agnieszka Kręciewska 
zaprosiła wszystkie osoby uczestniczące w obradach sesji na Dożynki Powiatowe, które odbędą się 8 
września 2024 r. na Stadionie Miejskim w Rucianem-Nidzie.  

Ad. 10. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, prowadząca obrady Agnieszka Kręciewska dokonała 

zamknięcia VI sesji Rady Miejskiej Ruciane-Nida. 
 

Prowadząca obrady: 
 

Agnieszka Kręciewska 
 
Protokołowała: 
  Anna Olszak-Waszkiewicz 


